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သတငး္ျပန္ၾကားခ်က္ 

၂၀၁၈ခုႏွစ္၊ ဇြန္လ ၂၁ ရက္ 

ကုလသမဂၢအေထြေထြအတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္၏ ျမန္မာႏုိင္ငံဆုိင္ရာအထူးကုိယ္စားလွယ္ျမန္မာႏုိင္ငံသုိ႔ 

ပထမအႀကိမ္ တရားဝင္ခရီးစဥ္ လာေရာက္ျခင္း။ 

ကုလသမဂၢအေထြေထြအတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္၏ ျမန္မာႏိုင္ငံဆိုင္ရာ အထူးကုိယ္စားလွယ္ Ms. Christine 

Schraner Burgener သည္ ျမန္မာႏုိင္ငံသို႔ ပထမအႀကိမ ္တရားဝင္ခရီးစဥ္အျဖစ္ ဇြန္လ ၁၂ ရက္ေန႕မွ ၂၁ 

ရက္ေန႕ အထိ လာေရာက္ခ့ဲပါသည္။ ေနျပညေ္တာ္၊ ရန္ကုန္ႏွင့ ္ ရခုိင္ျပညန္ယ္တို႔တြင ္ သူမသည္ 

ႏုိင္ငံေတာ္၏အတိုင္ပင္ခံပုဂၢိဳလ္ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္၊ တပ္မေတာ္ကာကြယ္ေရးဦးစီးခ်ဳ ပ္ ဗိုလ္ခ်ဳပ္မွဴးႀကီး 

မင္းေအာင္လႈိင္၊ ျပညသ္ူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ ဦးတီခြန္ျမတ္၊ အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ ဦးမန္းဝင္းခုိင္သန္း၊ 

ႏုိင္ငံေတာ္အတုိင္ပင္ခံရုံးဝန္ႀကီးဌာန၊ ျပညေ္ထာင္စုဝန္ႀကီး ဦးေက်ာ္တင့္ေဆြ၊ ဥပေဒေရးရာႏွင့္အထူးကိစၥ 

ရပ္မ်ား ေလ့လာဆန္းစစ္သုံးသပ္ေရးေကာ္မရွင္ဥကၠ႒ သူရဦးေရႊမန္း၊ ျပညေ္ထာင္စုေရြးေကာက္ပြဲ 

ေကာ္မရွင္ဥကၠ႒ဦးလွသိန္း၊ရခုိင္ျပညန္ယ္ဝန္ႀကီးခ်ဳ ပ္ဦးညပုီအပါအဝင္ ရခုိင္ျပညန္ယ္အစိုးရ၊ ရခိုင္ 

ျပညန္ယ္ရွိ ပဋိပကၡဒဏ္ ခံရေသာ လူမႈအသုိင္းအဝုိင္းမ်ားႏွင့ ္ မိသားစုမ်ား၊ ေနရပ္စြန္႕ခြာ တိမ္းေရွာင္ 

ေနသူမ်ား (IDPs)၊ ျမန္မာႏုိင္ငံႏွင့္ ဘဂၤလားေဒ့ရွ ္ ႏုိင္ငံၾကား ႏုိင္ငံတကာ နယ္ျခားမ်ဥ္းတစ္ေလွ်ာက္တြင္ 

လတ္တေလာေနထုိင္ေနသူမ်ား၊ ျမန္မာႏိုင္ငံရွ ိ အရပ္ဘက္လူမႈအဖဲြ႕အစည္း ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၊ 

အမ်ိဳးသမီးအဖဲြ႕အစည္းဝင္မ်ားကို ေတြ႕ဆုံခဲ့သလိ ု ကုလသမဂၢဌာေနအဖြဲ႕၊ သံတမန္ အသုိက္အဝန္း၊ 

ႏုိင္ငံတကာ NGO မ်ားႏွင့္လည္း ေတြ႕ဆုံခ့ဲပါသည္။ ေတြ႕ဆုံမႈမ်ားအားလုံးတြင္ သူမ အေလးေပး 

ေျပာၾကားခ့ဲသည့္အခ်က္မွာ အားလုံးပါဝင္ႏိုင္ေသာေျဖရွင္းရန္နညး္လမ္းမ်ားကုိ အမ်ိဳးသမီးမ်ား၏ 

အျမင္မ်ားႏွင့္ အေရးႀကီးေသာတင္ျပခ်က္မ်ားကိ ု ေပါင္းစပ္ထည့္သြင္းကာ ရွာေဖြသြားရန္ လိုအပ္သည္ 

ဟူေသာ အခ်က္ျဖစ္ပါသည္။ အထူးကုိယ္စားလွယ္က ျမန္မာႏိုင္ငံအစုိးရႏွင့္ အျခားေသာ ေတြ႕ဆုံေဆြးေႏြး 

ေပးခ့ဲၾကသူမ်ားကုိ ၎တို႔၏ ေႏြးေထြးစြာႀကိဳဆိုမႈႏွင့္ သူမ၏ခရီးစဥ္အတြက္ အေကာင္းဆံးု စီစဥ္ေပးခ့ဲမႈမ်ား 

အတြက္ လိႈက္လွစဲြာ ေက်းဇူးတင္ရွိေၾကာင္း ေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။ထို႔ျပင္ သူမသည္ ကုလသမဂၢ 

ဌာေနညိႇႏိႈင္းေရးမွဴးႏွင့္ လူသားခ်င္းစာနာမႈဆုိင္ရာညွိႏိႈင္းေရးမွဴးႏွင့္ကုလသမဂၢဌာေနအဖြဲ႕တုိ႔ကုိလည္း 

၎တို႔၏ပ့ံပုိးကူညမီႈမ်ားအတြက္ေက်းဇူးတင္စကားေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။   

 

ဤပထမအႀကိမ္ခရီးစဥ္တြင္ အထူးကုိယ္စားလွယ္သည္ အဓိကအားျဖင့္ အက်ိဳးသက္ဆိုင္သူအမ်ိဳ းမ်ိဳ းၾကား 

ယံုၾကည္မႈတည္ေဆာက္ရန္ဟူေသာ ရည္ရြယ္ခ်က္ျဖင့ ္၎တို႔၏ မတူကြျဲပားသည့္ အျမင္မ်ားကိ ု ပုိမုိ သိရိွ 

နားလည္လာရန္ ဘက္ေပါင္းစုံမွ လူမ်ားအားလုံး၏ ေျပာစကားမ်ားကုိ နားေထာင္ခဲ့ပါသည္။ ထို႔ျပင္ 

အျပဳသေဘာေဆာင္ေသာ ဆက္ဆံေရးမ်ားကုိ တည္ေဆာက္ရင္း ကုလသမဂၢအဖဲြ႕ႀကီး၏ အေျခခံမူမ်ားကုိ 

အားေပးျမႇင့္တငႏုိ္င္ရန္လည္း ရညရ္ြယ္ပါသည္။ သူမက ေရွ႕ဆက္လုပ္ေဆာင္ရမည့္ အရာမ်ားအတြက္ 

ျမန္မာႏိုင္ငံအစုိးရ၏ မၾကာေသးမီက ေဆာင္ရြက္ခ့ဲေသာ အျပဳသေဘာေဆာင္သည္ ့ ႀကိဳးပမ္းအားထုတ္ 
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မ်ားကုိ ျပန္လည္ဆင္ျခင္သံုးသပၾ္ကည့ရ္န္ အေရးႀကီးေၾကာင္းကုိလည္း အေလးထား ေျပာၾကားခ့ဲၿပီး 

ေတြ႕ဆုံေဆြးေႏြးသူမ်ားအားလုံးႏွင့္ ရခုိင္ျပညန္ယ္အေျခအေနမ်ားကုိ အဓိကထားကာ အျပဳသေဘာ 

ေဆာင္ေသာ ေဆြးေႏြးမႈမ်ား ျပဳလုပ္ခ့ဲရာ ယံုၾကည္စိတ္ခ်ရေသာ အခ်က္အလက္ရွာေဖြမႈမ်ား ေဆာင္ရြက္ ရန္ 

လိုအပ္ပုံ၊ ဒမီိုကေရစီေဖာ္ေဆာင္မႈႏွင့္ ေရြးေကာက္ပဲြမ်ား၊ တစ္ႏိုင္ငံလံုး ပစ္ခတ္တိုက္ခုိက္မႈ ရပ္စဲေရး 

သေဘာတူညခီ်က္အပါအဝင္ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးလုပ္ငန္းစဥ္မ်ားကုိ ေဆြးေႏြးျဖစ္ခ့ဲပါသည္။ ကုလသမဂၢအဖဲြ႕ 

ႀကီးအေနျဖင့္လည္း လူအခြင့္အေရးကိ ု ျမႇင့္တင္ျခင္းႏွင့္ ကာကြယ္ေစာင့္ေရွာက္ျခင္းတုိ႔အပါအင္ မိမိတို႔အဖဲြ႕ 

အစည္း၏ တန္ဖုိးမ်ားႏွင့္အည ီ ျမန္မာႏုိင္ငံအား ကူညပီံ့ပုိးေနမႈမ်ားကုိ တိုးျမႇင့္လုပ္ေဆာငေ္ပးသြားရန္ 

အသင့္ရိွေနေၾကာင္း သူမက ေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။ ေတြ႕ဆံုေဆြးေႏြးခ့ဲသူမ်ားအားလုံးက ျမန္မာႏုိင္ငံတြင္ 

ၿငိမ္းခ်မ္းေရးႏွင့ ္ဖံြ႕ၿဖိဳးတုိးတက္မႈမ်ား ရရိွရန္ လိုလားေၾကာင္း ထုတ္ေဖာ္ေျပာၾကားခ့ဲၾကၿပီး ၎တို႔ ရင္ဆုိင္ 

ၾကံဳေတြ႕ေနရေသာ စိန္ေခၚမႈမ်ားကုိ ပြင့္ပြင့္လင္းလင္း ဆန္းစစ္တင္ျပခ့ဲၾကပါသည္။ ျမန္မာႏုိင္ငံဆိုင္ရာ 

အထူးကုိယ္စားလွယ္ႏွင့္တကြ ကုလသမဂၢအဖဲြ႕ႀကီးႏွင့ ္ အနီးကပ္လက္တြဲေဆာင္ရြက္သြားရန္ လိုလား 

ေၾကာင္းကုိလည္း ထုတ္ေဖာ္ေျပာခ့ဲၾကပါသည္။ အထူးကိုယ္စားလွယ္က သူမသည္ ကုလသမဂၢအဖဲြ႕ႏွင့္ 

ျမန္မာႏိုင္ငံၾကား၊ အက်ိဳးသက္ဆုိင္သူအမ်ိဳ းမ်ိဳ းၾကား ညိႇႏိႈင္းေဆာင္ရြက္ေပးရန္၊ ကုလသမဂၢအဖဲြ႕ႀကီး၏ 

ႏုိင္ငံတကာမွ အလားတူအေတြ႕အၾကံဳမ်ား၊ ကၽြမ္းက်င္မႈမ်ားကုိ အသံုးျပဳကာ ၾကံဳေတြ႕ေနရေသာ ျပႆနာ 

မ်ားအတြက္ ေျဖရွင္းရန္နည္းလမ္းမ်ား ရွာေဖြႏုိင္ေအာင္ ကူညပ့ံီပုိးေပးရန္ ရညရ္ြယ္ေၾကာင္း အေလးအနက္ 

အသိေပးေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။  

 

ေတြ႕ဆုံေဆြးေႏြးမႈမ်ားအားလုံးတြင္ အထူးကုိယ္စားလွယ္သည္ စစ္မွန္ေသာ ျပန္လည္သင့္ျမတ္ေရး အတြက္ 

မရွိမျဖစ္လိုအပ္သည္ဟု သူမေထာက္ျပခ့ဲေသာ တာဝန္ခံမႈ၏ အေရးပါပုံကိုလည္း အေလးထား 

ေဆြးေႏြးသြားပါသည္။ သူမက ယံုၾကည္စိတ္ခ်ရေသာ အခ်က္အလက္ရွာေဖြေရး လုပ္ငန္းမ်ားကိ ု ေဆာင္ 

ရြက္ရန္ တိုက္တြန္းခ့ဲၿပီး ယင္းလုပ္ငန္းမ်ားအတြက္ ကုလသမဂၢအဖဲြ႕ႏွင့္ ႏုိင္ငံတကာအသုိင္းအဝုိင္းမွ 

ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ရန္ အသင့္ရိွေနေၾကာင္း ေျပာၾကားခဲ့ပါသည္။  

 

ရခိုင္ျပညန္ယ္တြင ္မၾကာေသးမီက လုပ္ေဆာင္ႏိုင္ခ့ဲသည္ ့အျပဳသေဘာေဆာင္ေသာ လုပ္ေဆာင္ခ်က္ မ်ား၊ 

အထူးသျဖင့္ ၂၀၁၈ခုႏွစ ္ ဇြန္လ ၆ ရက္က ျမန္မာႏုိင္ငံအစုိးရႏွင့ ္ UNDP၊ UNHCR တို႔ၾကား နားလည္မႈ 

စာခၽြန္လႊာ ေရးထုိးခဲ့မႈကိ ု သူမက အသိအမွတ္ျပဳႀကိဳဆိုခဲ့ပါသည္။ ေျမျပင္တြင ္ ျဖစ္ေပၚေနေသာ အေျခ 

အေနမ်ား၏ ရႈပ္ေထြးနက္နဲမႈမ်ားကိ ု သိရိွသတိျပဳမိသည့္ တစ္ခ်န္ိတည္းတြင ္ ရခိုင္ျပညန္ယ္ဆိုင္ရာ အၾကံ 

ေပးေကာ္မရွင္၏ အၾကံျပဳခ်က္မ်ား အထူးသျဖင့္ လြတ္လပ္စြာသြားလာခြင့္ ကန႕္သတ္ခ်က္မ်ား ရုပ္သိမ္း 

ျခင္းႏွင့္ ႏုိင္ငံသားျဖစ္ခြင့္ရွိသူမ်ားအား ႏုိင္ငံသားျဖစ္ခြင့္ေပးျခင္းတို႔ကိ ု အေကာင္အထည္ေဖာေ္နျခင္း 

အပါအဝင္ ျပႆနာမ်ား၏ အေၾကာင္းရင္းခံမ်ားကုိ ကိုင္တြယ္ေျဖရွင္းရန္ ရညရ္ြယ္သည္ ့ လက္ရိွ 

ႀကိဳးပမ္းအားထုတ္ေနမႈမ်ားေၾကာင့္ မ်ားမၾကာမီကာလတြင္ IDP မ်ား ႏွင့္ ဒကုၡသည္မ်ားသည္ 

မူရင္းေနရပ္မ်ား သုိ႔မဟုတ္ ၎တို႔ ေရြးခ်ယ္သည္ ့ေနရာမ်ားသုိ႔ မိမိသေဘာဆႏၵအေလ်ာက္၊ ေဘးကင္း၍ 



 
 

U N I T E D   N A T I O N S                               N A T I O N S   U N I E S  
 
ဂုဏ္သိကၡာရိွစြာ အစဥ္အၿမဲ ျပန္လာႏုိင္မည္ ့ ပတ္ဝန္းက်င္တစ္ခုကိ ု ဖန္တီးေပးႏုိင္လိမ့္မညဟ္ု 

ေမွ်ာ္လင့္ေၾကာင္းကုိလည္း ထုတ္ေဖာ္ေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။ ထို႔ျပင ္ သူမက ဘဂၤလားေဒ့ရွႏုိ္င္ငံႏွင့္ 

ျမန္မာႏိုင္ငံၾကား ၂၀၁၇ခုႏွစ္၊ ႏုိဝင္ဘာလ ၂၃ ရက္က လက္မွတ္ေရးထုိးခ့ဲေသာ MoU အေကာင္အထည္ 

ေဖာ္မႈကုိ အားေပးေထာက္ခံေၾကာင္းလညး္ ေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။ အထူးကိုယ္စားလွယ္သည္ 

ဒကုၡသည္စခန္းမ်ားသုိ႔ သြားေရာက္ရန္အတြက္ မၾကာမီ ဘဂၤလားေဒ့ရ္ွ ႏုိင္ငံသို႔ သြားေရာက္ရန္လည္း 

စီစဥ္ထားပါသည္။   

 

အထူးကုိယ္စားလွယ္သည္ စစ္ေတြႏွင့္ ေမာင္ေတာ ျပင္ပရိွ IDP စခန္းမ်ား၊ ျမန္မာႏုိင္ငံႏွင့္ ဘဂၤလားေဒရ္ွ့ 

ႏုိင္ငံၾကား ႏုိင္ငံတကာနယ္စပ္ေဒသတြင္ လတ္တေလာေနထုိင္လ်က္ရိွသူမ်ားထံသုိ႔လည္း သြားေရာက္ခ့ဲ 

ပါသည္။ ထိုသုိ႔ ကြင္းဆင္းသြားေရာက္ေလ့လာမႈမ်ားအရ လြတ္လပ္စြာ သြားလာခြင့္၊ လူမႈစီးပြားဖံြ႕ၿဖိဳး 

တိုးတက္ေရး၊ ခြဲျခားဆက္ဆံျခင္းကင္းသည့္ တရားဥပေဒစိုးမုိးေရးႏွင့္ အမ်ားျပညသ္ူေဘးကင္းလုံျခံဳေရး၊ 

အထူးသျဖင့္ ရခုိင္ျပည္နယ္ရိွ လူမႈအသုိင္းအဝုိင္းမ်ားၾကား ေၾကာက္ရႊ႕ံမႈမ်ားႏွင့္ အယံုအၾကည္ကင္းမ့ဲမႈမ်ား 

ကိ ုကိုင္တြယ္ေျဖရင္ွးရန္ အေရးတႀကီးလုိအပ္လ်က္ရိွေၾကာင္းကိ ုေတြ႕ရိွခ့ဲရပါသည္။ ေနရာတိုင္းတြင္ သူမ 

သည္ ပဋိပကၡဒဏ္ ခံခ့ဲရေသာ လူမႈအသုိင္းအဝုိင္းမ်ားႏွင့္ လူပုဂၢိဳလ္မ်ားကုိ ေတြ႕ဆံစုကားေျပာခ့ဲၿပီး ၎တို႔ 

ေတြ႕ၾကံဳခ့ဲရသည့္ အလြန္စိတ္ထိခိုက္ဖြယ္ အျဖစ္အပ်က္မ်ားကုိ ေျပာျပၾကရာ အၾကမ္းဖက္မႈသံသရာကုိ 

အဆုံးသတ္ရန္ လိုအပ္ေနၿပီျဖစ္ေၾကာင္း ျပသေနပါသည္။ ထိုသို႔အဆုံးသတ္ႏိုင္ရန္အတြက္ လူမ်ိဳ းေရး 

အမုန္းတရားႏွင့္ အၾကမ္းဖက္မႈမ်ားကုိ လံႈ႕ေဆာ္ေနမႈမ်ားအား ရႈတ္ခ်ရန ္ အေရးႀကီးပံုႏွင့္ လူမႈအသုိင္း 

အဝိုင္းမ်ားၾကား တင္းမာမႈမ်ား ေလ်ာ့သြားေစေရး ေဆာင္ရြက္ႏုိင္သည္မ်ားအားလုံးကုိ ေဆာင္ရြက္ရန္လိ ု

အပေ္ၾကာင္း အထူးကုိယ္စားလွယ္က ထပ္ေလာင္းေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။ ကုလသမဂၢအတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္၏ 

ယခင္က တိုက္တြန္းခ်က္ကုိ ထပ္ေလာင္းေျပာၾကားရင္း အထူးကုိယ္စားလွယ္က လက္ရိွေဆာင္ရြက္လ်က္ 

ရိွသည္ ့ပ်က္စီးေနေသာ အေျခခံအေဆာက္အအုံမ်ားကုိ ျပန္လည္တည္ေဆာက္ျခင္း၊ ေနရပ္စြန္႕ခြာသူမ်ား 

ျပန္လာႏုိင္ရန္အတြက္ သင့္ေတာ္သည္ ့ အေျခအေနမ်ား ရွိေအာင္ ျပင္ဆင္ေဆာင္ရြက္ေနမႈမ်ားအျပင္    

ျပန္လည္သင့္ျမတ္ေရးႏွင့္ ျပန္လည္ကုစားမႈမ်ားကိ ု ပုိမိအုားေပးႏုိင္ရန္အတြက္ ထိခုိက္ခံစားခ့ဲရေသာ လူမႈ 

အသုိင္းအဝုိင္းမ်ားႏွင့ ္ အာဏာပုိင္မ်ားၾကား လူထုေဆြးေႏြးပြဲမ်ားကုိ အခ်ိန္ယူကာ လုံေလာက္ေသာ 

အတုိင္းအတာအထိ က်င္းပျပဳလုပသ္ြားရန္ အၾကံျပဳခ့ဲပါသည္။  

  

အထူးကုိယ္စားလွယ္သည္ အေရးႀကီးေသာ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးလုပ္ငန္းစဥ္ဆုိင္ရာ ေဆြးေႏြးပဲြမ်ားတြင္လည္း 

ပါဝင္ေဆြးေႏြးခ့ဲၿပီး အက်ိဳးသက္ဆုိင္သူမ်ားၾကား ယံုၾကည္မႈတည္ေဆာက္ႏိုင္ေအာင ္ကူညရီန္ သူမ အသင့ ္

ရိွေနေၾကာင္း အေလးအနက္ ေျပာၾကားပါသည္။ သူမက ကုလသမဂၢအဖဲြ႕ႀကီးအေနျဖင့္လည္း အားလုံး 

ပါဝင္ႏုိင္ေသာ နညး္လမ္းတစ္ခုျဖင့ ္ ခ်ဥ္းကပ္ေဆာင္ရြက္ရာတြင္ အရွိန္ရလာေအာင္ ကူညပ့ံီပုိးေပးႏုိင္ 

ေၾကာင္းကုိလည္း ျဖည့္စြက္ေျပာၾကားသြားခ့ဲပါသည္။ ကခ်င္ျပညန္ယ္ႏွင့္ ရွမ္းျပညန္ယ္မ်ားရိွ အၾကမ္းဖက္မႈ 

မ်ား ျပင္းထန္ေနမႈႏွင့္ အရပ္သားမ်ားအေပၚ သက္ေရာက္မႈမ်ားႏွင့္စပ္လ်ဥ္း၍ စုိးရိမ္ပူပန္ေၾကာင္းကိုလည္း 



 
 

U N I T E D   N A T I O N S                               N A T I O N S   U N I E S  
 
ထုတ္ေဖာ္ေျပာၾကားခ့ဲၿပီး ေနာက္တစ္ႀကိမ္ ျမန္မာႏုိင္ငံသို ႔ လာေရာက္ေသာအခါ ထိုေဒသမ်ားသုိ႔ သြား 

ေရာက္ႏိုင္ရန ္ သူမ ေမွ်ာ္လင့္ပါသည္။ ျမန္မာႏုိင္ငံအစိုးရက သူမအား အနာဂတ္ၿငိမ္းခ်မ္းေရးေဆြးေႏြးပြဲ 

မ်ားတြင္ ပါဝင္ခြင့္ေပးရန္ လိုလိုလားလားရိွမႈအတြက္လညး္ သူမက ေက်းဇူးတင္ဝမး္ေျမာက္မိပါသည္။   

  

ျမန္မာႏိုင္ငံအစုိးရက အထူးကုိယ္စားလွယ္၏ အေထာက္အကူျပဳရံုးကုိ ေနျပညေ္တာ္တြင္ ဖြင့္လွစ္ခြင့္ေပး 

ရနသ္ေဘာတူညသီည္အ့တြက္လည္း သူမက ေက်းဇူးတင္ရိွေၾကာင္းေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။ နယူးေယာက္ၿမိဳ႕ 

ရိွ ကုလသမဂၢဌာနခ်ဳ ပ္တြင ္ ေနာက္တစ္ႀကိမ္ ေဆြးေႏြးတိုင္ပင္မႈမ်ား မျပဳလုပ္မီ သူမသည္ ထိုင္းႏုိင္ငံ၊ 

တရုတ္ႏိုင္ငံႏွင့္ ဘဂၤလားေဒ့ရ္ွႏိုင္ငံမ်ားသုိ႔ သြားေရာက္ရန္ စီစဥ္ထားပါသည္။ သူမသည္ ျမန္မာႏုိင္ငံ အစိုးရ 

ႏွင့္၊ အျခားေသာ အက်ိဳးသက္ဆိုင္သူမ်ားႏွင့ ္ယခုခရီးစဥ္တြင္ ေဆြးေႏြးခ့ဲသည္မ်ားကိ ုဆက္လက္ေဆြးေႏြး 

သြားႏုိင္ရန္ ေမွ်ာ္လင့္ေနမည္ ျဖစ္ပါသည္။   

 

၂၀၁၈ခုႏွစ္၊ ဇြန္လ ၂၁ ရက္  
 


